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   خبر

رضايي:عدهايدرداخلعلاوهبركمكاري،كارشكنيميكنند
دبي�ر مجم�ع تش�خيص مصلح�ت نظ�ام گف�ت: ع�ده اي 
در داخل ع�اوه بر ك�م كاري، كارش�كني هم مي كنن�د و با 
ه�واداري امري�كا، چ�وب لاي چ�رخ مل�ت مي گذارن�د.  
محسن رضايي دبير مجمع تش��خيص مصلحت نظام در مراسم 
چهلمين سالگرد درگذشت س��ردار منصوري با اشاره به شرايط 
حساس كنوني و فشار امريكايی ها بر اقتصاد كشور گفت: امروز هم 
يكي از آن شرايطي است كه ملت و دولت ايران مقاومت مي كند 
و ايستادگي خودش را به امريكايي ها نش��ان خواهد داد. آنها به 
زورآزمايي و ماجراجويي آمده اند. در جنگ نظامي نتوانس��ته اند 
مي خواهند مردم را در جنگ اقتصادي از پا دربياورند. امريكايي ها 

مي خواهند مردم را از نظام بگيرند، خسته و ناراضي كنند. 
 وي افزود: دش��من گمان مي كند كه با اقتصاد مي تواند مردم را 

ناراضي كند. مس��يري كه بعد از 40سال انتخاب كرده اند، به هم 
زدن اوضاع اقتصادي كشور است. مسئله مهم اين است كه در اين 
شرايط، نمي توانيم فقط از مردم انتظار داشته باشيم تنها در ميدان 
باشند. دولت و مجلس و همه مس��ئولان بايد فعال تر شوند. بايد 
مشكلات را حل كرد. دبير مجمع تشخيص مصلحت نظام گفت: 
عده اي در داخل علاوه بر كم كاري، كارش��كني هم مي كنند و با 
هواداري امريكا، چوب لاي چرخ ملت مي گذارند. دولت امريكا از 
بيرون فشار مي آورد و اينها از داخل، كم كاري و كارشكني مي كنند. 
شايسته نيست كه دولتمردان ما همه اميد خود را به بيرون مرزها 
داشته باشند. رضايي گفت: من اعلام مي كنم كه مردم ايران در 
راهپيمايي ۲۲بهمن، غيرت خود را نشان خواهند داد تا مشاوران 

ترامپ به او بگويند كه از مسير اشتباه خود برگردد.

باهنر:نمايندگانمديرانهزينهاندنهمديرمنابعتوليد
تم�ام�ي نم�اين�دگ�ان مجل��س م�دي�ران ه�زين��ه 
هس�تن�د، م�دي��ر م�ن�اب��ع ت�ولي�د نيس�تن�د و به 
همي�ن دلي�ل اس��ت ك�ه ب�ودج�ه پ�وك م�ي ش��ود. 
به گزارش ايسنا، محمدرضا باهنر رئيس جبهه پيروان خط امام 
و رهبري در جلسه ماهانه انجمن اسلامي مهندسين با موضوع 
اقتصاد ايران، ديروز، امروز، ف��ردا، اضافه كرد: ما در حال حاضر 
بايد در كش��ور تصميمات خطيري بگيريم. ش��ما دولت را در 
نظر بگيريد، مثلًا آقاي قاضي زاده هاش��مي، وزير خوبي بود اما 
اقتصاد سلامت را محاسبه نكرد و من روز اول گفتم كه اين كار 

محاسبه شده نيست و از يارانه بدتر خواهد شد.
دبيركل جامعه اسلامي مهندسين تصريح كرد: روز اولي كه 
آقاي روحاني رئيس جمهور شدند ما ديداري با ايشان داشتيم 

و بنده گفتم كه دو خواهش از شما دارم؛ اول اينكه هر وزير، 
اس��تاندار و... كه انتخاب مي كنيد در ابتدا ب��ه او بگوييد كه 
پول نداريم آيا مي تواني ثروت خلق كن��ي؟ امروز در دولت 
اگر 30 نفر وجود داشته باش��ند، ۲7 نفر مي گويند كه پول 
بدهيد تا خرج كنيم و وزير نف��ت و اقتصاد نيز تأمين كننده 

درآمد هستند. 
رئيس جبهه پيروان خط امام و رهبري گفت: تمامي نمايندگان 
مجلس مديران هزينه هس��تند، مدير منابع توليد نيستند و به 
همين دليل اس��ت كه بودجه پوك مي شود. بودجه ما همچون 
كيكي اس��ت كه ظاهراً پنج كيلو دارد ولي زماني كه روي ترازو 
قرار مي گيرد يك كيلو و ۲00 گرم وزن دارد و زماني كه كسري 

مي آورند بودجه متورم مي شود.

  گره هاي اقتصادي با تعهدات سياسي باز نمي شود
تصميم درباره لوايح چهارگانه اين روزها به يكي 
از سوژه هاي داغ فضاي مجازي و حقيقي تبديل 
شده است؛ لوايحي كه دو مورد از آن در دستور 
كار مجمع تشخيص مصلحت نظام است و يكي 

از آنها )پالرمو( امروز قرار است تعيين تكليف شود. 
در همين زمينه كاربري به نام علي قلهكي، در توئيتي نوشت: 

سراب توافق هسته اي از سال 9۲ و برجام سال 94 ما را به تورم 39درصد 
س��ال 97 كش��اند. از برجام تقريباً هيچ چه خيري ديدي��م كه با لابي 
سنگين دولتي به دنبال پالرمو هس��تيم؟ تجربه نشان داده با تعهدات 

سياسي گره هاي اقتصادي ايران حل نمي شود. 
........................................................................................................................

  مي خواهند كشور را به چاه تازه اي بيندازند
فرشاد مهدي پور مدير مسئول روزنامه صبح نو در توئيتر درباره تلاش 

دولتي ها براي تصويب طرح پالرمو، نوشت: 
دولت فش��ارش را براي تصويب پالرمو تش��ديد كرده، از نامه پراكني 
تا ايجاد همراهي س��اختگي ب��راي برخي اعضاي مجم��ع. حضرات 
دولتي هيچ تضميني براي بهبود شرايط مالي و بانكي نمي دهند و باز 

مي خواهند كشور را به چاه تازه اي بيندازند. 
........................................................................................................................

  موافقان و مخالفان پالرمو در مجمع شفاف باشند
كاربر ديگري به نام محمدحسين خطاب به اعضاي مجمع تشخيص 

مصلحت نوشته: 
اگر FATF به صلاح مردمه، س��رتون رو بالا بگيري��د بالا و اگر به 
ضررش��ون هس��ت، پس حق دارن بدونن كي به اين خيانت نامه 
رأي داده. مگه قرار نيست شفاف س��ازي بشه، بسم الله از خودتون 

شروع كنيد. 
........................................................................................................................

  امپرياليسم امريكا، بيماری ديگر آزاري است
علي عليزاده، نوشته است: 

امريكا 15س��ال اس��ت ونزوئلا را دارد ش��كنجه اقتصادي مي كند. 
همانطور كه كوبا را 60 سال ش��كنجه كرد. همانطور كه 80 ميليون 
ايراني را به واسطه تحريم دارد ش��كنجه مي كند. امپرياليسم بيمار 
ساديست و ديگر آزاري اس��ت كه توان ديدن هيچ كشور غير برده و 

مستقلي را ندارد اما آزادي برنده تاريخ خواهد بود. 
........................................................................................................................

  كارآمدكردن مجلس پروسه است نه پروژه
امير خجسته نماينده همدان در توئيتي استاني شدن انتخابات را مورد 

توجه قرار داده و نوشته است: 
قطعاً استاني شدن انتخابات براي بالا بردن كارايي مجلس مطرح شد 
اما طرح موجود الزاماتي دارد كه اگر بس��تر آن فراهم نشود، منجر به 
عواقب ناخوش��ايندي در جامعه مي ش��ود. بايد براي ضرورت ارتقای 
كارآمدي مجلس با بهره گيري از نظرات كارشناس��ي و با تعيين يك 

پروسه زماني تصميم گيري شود.

امروز لايحه الحاق 

مهدی   پورصفا
   گزارش

ايران به كنوانسيون 
مقابل�ه ب�ا جرائ�م 
س�ازمان يافته يا پالرمو در صح�ن علني مجمع 
تش�خيص مصلح�ت نظام م�ورد بررس�ي قرار 
مي گيرد؛ جلسه اي كه مي تواند پايان يك مسير 
پرفراز و نشيب و طي ش�دن روال قانوني بسيار 
طولاني مدت از امضاي اكش�ن پلن آن از س�وي 
طيب نيا تا بررسي آن در مجلس شوراي اسامي 
و ارائه آن به مجمع تشخيص مصلحت نظام باشد. 
اگرچه جلسه امروز تنها به بررسي لايحه الحاق 
ايران ب�ه كنوانس�يون پالرمو اختص�اص دارد، 
اما مي تواند به نوعي تعيين تكليف سرنوش�ت 
لايح�ه الحاق اي�ران ب�ه كنوانس�يون CFT يا 
مبارزه با تأمين مالي تروريس�م نيز محس�وب 
ش�ود، چراكه حساس�يت ها در خصوص لايحه 
CFT بس�يار بيش�تر از پالرم�و اس�ت.  با اين 
ح�ال تقريباً اين پرس�ش افكارعمومی پاس�خ 
صري�ح دريافت نكرده اس�ت كه آي�ا تضمينی 
ب�رای نافع بودن و ايج�اد تغيير ب�ا تصويب اين 
لايحه وج�ود دارد يا اي�ران صرف�اً می خواهد 
ب�رای بهانه گي�ری از غرب ت�ن ب�ه معاهده ای 
بده�د بی آنك�ه  از عواق�ب آن باخبر باش�د؟

  FATF از آغاز تاكنون 
اگر بخواهيم نگاهي اجمالي به بحث استانداردهاي 
گروه FATF بيندازيم بايد بگوييم كه اين گروه در 
سال 1989 ميلادي توسط سران گروه G8 با هدف 
يكسان س��ازي مقررات بانكي و مبارزه با پولشويي 
شكل گرفت، بعداً اتحاديه اروپا و شوراي همكاري 
خليج فارس نيز به اين سازمان اضافه شدند. سند 
پالرمو يا به عبارت ديگر كنوانس��يون سازمان ملل 
متحد براي مبارزه با جرائم س��ازمان يافته فراملي، 
در تاريخ ۲1 دسامبر س��ال ۲000 در شهر پالرمو 
در ايتاليا به تصويب رسيد و در تاريخ ۲9 سپتامبر 
س��ال ۲003 براي كشور هاي عضو س��ازمان ملل 
متحد لازم الاجرا ش��د و تاكنون 180 كشور آن را 
پذيرفته اند. هدف اين كنوانسيون، مبارزه با جرائم 
س��ازمان يافته فراملي و تشخيص كشور هاي عضو 
براي مصاديق آن در راستاي جدي بودن مشكلات 
ناشي از جرائم فراملي اس��ت. پس از اجراي برجام 
يك توافقنامه اجرايي در دول��ت يازدهم بين اين 
گ��روه و وزارت دارايي ب��ه تصويب رس��يد و از آن 
زمان براي اجراي كامل اين استانداردها در داخل 
كشور دولت لوايح چهارگانه اي را به مجلس شوراي 
اسلامي ارائه كرده كه دو مورد آن شامل تغيير در 
قوانين داخلي و دو مورد ديگر شامل الحاق ايران به 

دو كنوانسيون پالرمو و CFT است. 
سال گذش��ته بود كه لايحه الحاق دولت جمهوري 
اسلامي ايران به كنوانسيون سازمان ملل متحد براي 

مبارزه با جرائم سازمان يافته فراملي )پالرمو( توسط 
نمايندگان مجلس ش��وراي اسلامي در جلسه علني 
روز چهارشنبه مورخ چهارم بهمن 1396 تصويب شد 
و حالا پس از  رفت و برگشت هاي جزئيات اين لايحه 
ميان مجلس، ش��وراي نگهبان و مجمع تش��خيص 
مصلحت نظام مقرر شده است جزئيات اين لايحه در 
جلسه فوق العاده مجمع به نتيجه و رأي گيري برسد. 

    نظرات مختلف چه مي گويد 
در مجمع تشخيص مصلحت نظام تاكنون بحث هاي 
زيادي پيرام��ون اين دو لايحه ص��ورت گرفته و به 
نظر مي رسد نظر اركان داخلي مجمع در خصوص 
اين لايحه چندان مثبت نبوده است. بنا به گزارش 
فارس، لايحه الحاق ايران به كنوانس��يون پالرمو در 
۲ كميسيون سياس��ي-دفاعي-امنيتي و حقوقي-

قضايي اين مجمع، بررسي و هر دو كميسيون، اين 
لايحه را خلاف مصلحت كشور برشمردند. 

دو كميسيون سياسي-دفاعي-امنيتي و حقوقي-
قضايي مجمع تشخيص مصلحت نظام كه قرار بود 
تا روز چهارشنبه، گزارش خود را درباره لايحه ارائه 
دهند، با تشكيل جلسات تخصصي نظر نهايي خود را 
به مجمع اعلام كردند. به اين ترتيب به نظر مي رسد 
فضاي عمومي در مجمع در خصوص تصويب اين دو 
لايحه چندان مثبت نباشد، به خصوص اينكه اظهار 
نظرهاي قبلي اعضاي مجمع را نيز در كنار رأي اين 

دو كميس��يون مي گذاريم، به عنوان مثال آيت الله 
آملي لاريجان��ي رئيس مجمع تش��خيص مصلحت 
نظام در جلسه گذشته مجمع با اشاره به مبهم بودن 
بحث حق شرط در خصوص اين لايحه گفت: مجمع 
تشخيص پس از اعلام نظر شوراي نگهبان، در نامه 
خود اش��كالاتي بر اين لايحه وارد كرده كه از جمله 
آنه��ا مبهم بودن ح��ق تحفظ و ش��روط جمهوري 

اسلامي ايران براي پيوستن به اين لايحه است. 
آيت الله آمل��ي در اين  باره افزود: اش��كالي كه هيئت 
نظارت گرفته و بر اس��اس آن شوراي نگهبان اشكال 
كرده به نحو قطعي ذكر ش��ده در نام��ه دوم كه اين 
شرط ها معتبر نيست. ما هم مستندي پيدا نكرديم 
براي ع��دم اعتبار، مس��تندي براي اعتب��ار هم پيدا 
نكرديم. آقايان يك چيز هايي هم دادند كه هرچه ما 
مطالعه مي كنيم ش��رط ها و تحفظ هايي كه در ماده 
واحده مجلس لحاظ شده از آن استخراج نمي شود و 

مشخص نيست داراي اعتبار خواهد بود يا نه. 
محسن رضايي دبير مجمع نيز در خصوص جلسه 
هفته پيش مجم��ع در خصوص لايح��ه پالرمو در 
توئيتي نوشت: »در مجمع تشخيص مصلحت درباره 
الحاق به كنوانسيون پالرمو بحث هاي زيادي صورت 
گرفت، ولي به ابهامات پاسخ داده نشد. قرار شد دو 
كميس��يون مجمع، موضوع را بررس��ي كنند تا در 
جلسه فوق العاده ش��نبه، نتايج مباحث آنها به اعضا 

ارائه شود و مجمع تصميم بگيرد.« 
سيدمصطفي ميرسليم عضو ديگر مجمع تشخيص 
مصلحت نظام ني��ز درب��اره تصويب اي��ن لايحه به 
خبرگزاري مهر مي گويد: »در قطعنامه مجمع عمومي 
س��ازمان ملل در تأييد معاهده پالرمو در چند نوبت 
تأكيد شده كه كشورها بايد به پيوند جرائم سازمان 

يافته و فعل ارعابي )تروريستي( توجه كنند.« 
وي گفت: »با توجه به اينكه وزارت دادگستري امريكا 
مثلًا حزب الله لبنان را به عنوان گروه س��ازمان يافته 
جرائم فراملي اع��لام كرده، نگراني درب��اره موضوع 
يكسان دانس��تن گروه هاي آزادي بخش با گروه هاي 
جرائم س��ازمان يافته، با پذيرش پالرمو بسيار جدي 
اس��ت، زيرا ما را موظف به معاض��دت قضايي درباره 
ارائه اسناد و سوابق بانكي و مالي و شركتي يا تجاري 

مي كند كه نقطه مقابل آن متهم شدن است.« 
عضو مجمع تشخيص مصلحت نظام با بيان اينكه در 
ش��رايط تحريم ما نبايد راهكارهاي خودمان را براي 
دشمن علني كنيم، خاطرنش��ان كرد: »امريكا ما را 
تحريم كرده و ديگران را وادار به تحريم ما مي كند و 
اگر با پيوستن به اين معاهده ما روش هاي خود را علني 
كنيم، امريكا از آن براي محاصره بيش��تر ما استفاده 

خواهد كرد و اين خلاف احتياط و درايت است.« 
   نامه كارشناسان به رئيس مجمع 

در كنار اي��ن برخي از متخصص��ان و صاحبنظران 

در حوزه مس��ائل اقتصادي و سياست خارجي نيز 
نس��بت به پذيرش اي��ن لايحه هش��دارهايی داده 
حتي خواس��تار ديدار با رئيس مجمع تش��خيص 
مصلحت نظام ني��ز در اين باره ش��ده اند، به عنوان 
مثال 40 شخصيت دانشگاهي در نامه اي خطاب به 
آيت الله آملي لاريجاني نوشته اند: با توجه به بررسي 
مجدد كنوانسيون هاي پالرمو و مقابله با تأمين مالي 
تروريسم CFT در مجمع تشخيص مصلحت نظام 
به خصوص جلس��ه فوق العاده صح��ن عمومي اين 
مجمع، 40 نفر از كارشناس��ان اقتصادي، حقوقي، 
سياسي و بين الملل حوزوي و دانشگاهي با ساعت ها 
كار كارشناسي و فني روي كنوانسيون هاي توصيه 
 ،FATFشده توس��ط گروه اقدام مالي موسوم به
در خصوص آث��ار و پيامده��اي زيانبار پيوس��تن 
جمهوري اس��لامي ايران به اين كنوانس��يون ها از 
جمله »نقض حاكميت ملي«، »مداخله بيگانگان 
در امور كش��ور«، »اش��راف اطلاعاتي دش��من به 
نظام بانكي و مالي كشور و اعمال دقيق تر تحريم ها 
در آينده«، »مخدوش ش��دن اس��تقلال سيستم 
قضايي«، »تس��ليم ش��دن در برابر خواس��ته هاي 
مخرب نظام سلطه در حوزه اقتصادي و ضربه هاي 
جبران ناپذير به سيستم اقتصادي كشور« و لطمات و 
خطرات ديگر، نظر به ضرورت موضوع از حضرتعالي 
درخواست ملاقات حضوري در اولين فرصت ممكن 
و پيش از بررسي در صحن عمومي مجمع تشخيص 

مصلحت نظام را دارند. 
اسامي اين كارشناسان نيز در پايان اين نامه آمده 
است. از سوي ديگر دولت نيز تحركات خود را براي 
تصويب اين لايحه دارد كه به عنوان مثال مي توان 
به نامه تع��دادي از وزرا به مق��ام معظم رهبري در 
خصوص تسريع در بررسي  اين لايحه اشاره كرد كه 
هفته پيش از سوي رئيس دفتر رئيس جمهور مورد 
تأييد قرار گرفت. هرچند دولتی ها صريحاً نگفته اند 
چه پاس��خی درياف��ت كرده اند ام��ا برخی فعالان 
سياس��ی مدعی ش��ده اند اين نامه با اين پرسش 
مواجه شده كه چه تضمينی هست با تصويب اين 

لوايح مشكلات حل شود؟!
   پاسخگويي در مقابل افكار عمومي 

نتيجه جلسه امروز مجمع تشخيص مصلحت نظام 
هر چه باشد، مي تواند در سرنوشت سياسي كشور 
و زورآزمايي يك ساله جناح هاي مختلف سياسي 

بسيار تاثيرگذار باشد. 
نكته اساس��ي هم در اين باره ش��ايد اين باشد كه 
احزاب و گروه ها به جاي رقابت هاي كور سياس��ي 
بهتر است بر اساس مصالح كشور تصميم بگيرند و 
تلاش كنند به جاي خرج از مشروعيت عالي ترين 
نهاد نظام با توجه به نظرات كارشناسي بهترين راه 
ممكن را انتخاب كنند تا توان پاسخگويي در مقابل 

افكار عمومي را داشته باشند. 

پالرمودرایستگاهتصمیمگیریبدونتضمیننافعبودن

استانيشدنانتخابات
موجبايجادتنشدراستانهاميشود

عض��و كميس�يون امني��ت مل�ي و 
سياس�ت خارج��ي مجل��س گفت: 
استاني ش�دن انتخ�اب�ات مجل��س 
زمين�ه بح��ران را در كش�ور ايج�اد 
م�ي كند و تنش ه�ايي را در استان ه�ا 
و شهرس�تان هاي مختل�ف ب�ه وجود 
مي آورد كه اين تنش ه�ا ج�ز ساخت�ن 
گ�روه ه�اي مع�ان�د و اقلي�ت ض�دنظ�ام نتيجه ديگ�ري ندارد. 
به گزارش فارس، سيدحس��ين نقوي عضو كميس��يون امنيت ملي و 
سياست خارجي با بيان اينكه من با اس��تاني شدن انتخابات مجلس 
مخالف هستم، گفت: تنها هدفي كه طرح استاني شدن انتخابات براي 
آن مطرح شده اين است كه كيفيت انتخاب نمايندگان ارتقا پيدا كند 
و نماينده از مسائل جزئي و شهرس��تاني خارج شده و به مسائل ملي 
بپردازد و اين تنها مزيتي اس��ت كه من از نمايندگان موافق اين طرح 
شنيده ام و حتي با رئيس كميسيون شوراها هم كه صحبت كردم، وي 

فقط همين مزيت را مطرح مي كرد. 
نماينده مردم ورامين در مجلس ش��وراي اس��لامي اظهار داشت: 
استاني شدن انتخابات مجلس، مش��اركت مردم در انتخابات را به 
شدت كاهش مي دهد، نظام جمهوري اسلامي يك نظام مردم سالار 
است و افتخار جمهوري اسلامي اين اس��ت كه مردم پاي صندوق 
رأي حضور دارند و ما مي خواهيم با اين طرح، مشاركت مردم را به 

يك دهم كاهش دهيم. 
نقوي خاطرنشان كرد: با استاني شدن انتخابات، نماينده و مردم از هم 
جدا مي شوند، نماينده وكيل مردم است و حلقه واسطه بين حكومت 
و مردم به ش��مار مي رود، مردم اگر هيچ كس را پيدا نكنند، نماينده را 
پيدا و مسائل شان را مطرح مي كنند، اما وقتي كه انتخابات استاني شود، 

نماينده ديگر كاري به امور مردم ندارد. 
نقوي خاطرنشان كرد: استاني شدن انتخابات مجلس زمينه بحران را 
در كش��ور ايجاد مي كند و تنش هايي را در استان ها و شهرستان هاي 
مختلف به وجود مي آورد كه اين تنش ها جز ساختن گروه هاي معاند و 

اقليت ضدنظام نتيجه ديگري ندارد.  
........................................................................................................................

در منطقه عمومي اصفهان
رزمايشاقتدار۹۷نيرويزمينيارتش

آغازشد
رزمايش بزرگ اقتدار ۹۷ نيروي زميني ارت�ش با آرايش عملياتي 
يگان هاي مختلف اين نيرو در منطقه عمومي نصرآباد اصفهان آغاز شد. 
به گزارش روابط عمومي ارت��ش، رزمايش بزرگ اقت��دار 97 نزاجا با 
اعلام رمز يا زهرا سلام الله عليها از سوي امير سرتيپ كيومرث حيدري، 

فرمانده نيروي زميني ارتش آغاز شد. 
در اين رزمايش كه با هدف ارزيابي تغيير جديد ساختار نيروي زميني 
ارتش برگزار مي شود، بالغ بر 1۲هزار نيروي هجومي با تاكتيك هاي 

نوين آفندي مأموريت خود را اجرا مي كنند. 
يگان هاي زرهي، توپخانه، واكنش س��ريع، پياده مكانيزه، مهندسي، 
رزمي، مخابرات و جنگال، پهپاد و هوانيروز با پشتيباني جنگنده هاي 
نيروي هواي��ي ارتش در منطق��ه عمومي رزمايش آراي��ش عملياتي 

گرفتند. 
در مرحله نخس��ت رزمايش بزرگ اقتدار 97 نزاجا پس از شناس��ايي 
پهپادها و بالگردهاي هوانيروز تيپ 55 ه وابرد و تيپ ۲5 واكنش سريع 
با تجهيزات كامل توسط بالگردهاي ترابري شنوك و ۲14 با عمليات 
هلي برن وارد منطقه رزمايش شدند و علاوه بر شناسايي، به عمليات 
پاكسازي و انهدام عناصر، تجهيزات و استحكامات دشمن پرداختند. 
نمايش قدرت و ت��وان تحرك و جابه جايي س��ريع نيروها و همچنين 
پش��تيباني هوايي بالگردهاي هوانيروز در تمامي مراحل رزمايش از 
ويژگي هاي مهم اين مرحله از رزمايش بزرگ اقتدار 97 نيروي زميني 

ارتش جمهوري اسلامي است.

حامد عطائي   |     ميزان

فرمانده نيروي هوافضاي س�پاه با بيان اينكه امروز در كشور 
مديران خوب كم نداريم اما عده معدودي كه غرب گرا هستند 
مانع پيشرفت كش�ور ش�ده اند، گفت: يك بخش اين مشكل 
متوجه مس�ئولان اس�ت ك�ه انتخاب ه�اي درس�تي ندارند. 
به گزارش فارس، س��ردار امي��ر علي حاج��ي زاده فرمانده نيروي 
هوافضاي سپاه در مراسم يادواره س��ردار شهيد مرتضي جاويدي 
در شهرستان فسا با اشاره به دلاوري هاي رزمندگان اسلام در طول 
جنگ تحميلي و محدوديت هاي آنان در مقابله با دش��من گفت: 
دشمن با محاسبات دقيق وارد ميدان شده بود و در شرايطي كه همه 
از صدام پشتيباني كردند براي سرنگوني نظام اسلامي اقدام كردند 
و ما توانستيم بعد از گذشت يك سال از جنگ شرايط را تغيير دهيم 
و موفقيت هاي بزرگي را در عمليات هاي ثامن الائمه، بيت المقدس 

و فتح المبين در مدت هفت يا هشت ماه رقم بزنيم. 
فرمانده نيروي هوافضاي سپاه ادامه داد: زماني كه جنگ امنيتي 
را كه اصل نظام را هدف قرار داده بود با جنگ اقتصادي مقايسه 
مي كنيم، مي بينيم كه با گذش��ت 40س��ال هنوز با مش��كلاتي 
مواجهيم، ارزش پول ما تنزل پيدا كرده و اقشار فقير و كم درآمد 
ما با مشكلات زيادي مواجه هستند. وي با اشاره به برخي ضعف ها 
در ساختار كشور، گفت: پيروزي هاي دشمنان حاصل قدرت آنها 
نيست و بيش��تر آنها ناش��ي از كم كاري و ضعف و ناديده گرفتن 
توصيه هاي مقام معظم رهبري است. سردار حاجي زاده در همين 
ارتباط افزود: ما تنها 18ماه بعد از پيروزي انقلاب در آن ش��رايط 
سخت و با دست خالي بر دشمن تا دندان مسلح غلبه كرديم اما 
بعد از 40 سال با مشكلات اقتصادي مواجهيم با اينكه از سال 88 
تا امروز شعارهاي سال ما اقتصادي است و حداقل از دو دهه قبل 
هشدارهاي مقاوم س��ازي اقتصاد و توجه به ظرفيت هاي داخل و 
ايجاد اشتغال را بارها از رهبري شنيده ايم. فرمانده نيروي هوافضاي 
سپاه با اشاره به كمبودهاي دوران دفاع مقدس، اظهار داشت: در 
زمان جنگ هيچ كدام از فرماندهان ما نگف��ت كه ما نمي توانيم 
مديريت كنيم و بايد از خارج مدير وارد كنيم! فرماندهان نگفتند تا 

تحريم هاي تسليحاتي رفع نشوند ما نمي جنگيم! 
اين مس��ائل مطرح نبود. نمونه آن ش��هيد جاويدي كه وقتي در 
عمليات والفجر۲ به محاصره افتاد و همه گفتند برگرد، او در جواب 

گفت: »اجازه نمي دهم تنگه احد دوباره تكرار شود.«
سردار حاجي زاده با اش��اره به اهميت انتخاب مسئولان كشوري، 
گفت: امروز در كش��ور مديران خوب كم نداريم اما عده معدودي 
كه غرب گرا هستند مانع پيشرفت كشور شده اند و يك بخش اين 
مشكل متوجه مسئولان است كه انتخاب هاي درستي ندارند، مگر 
ما قحط الرجال امثال ش��هيد جاويدي داريم؟ آيا كساني كه مثل 

قاسم سليماني در اقتصاد عمل كنند، نداريم؟ 
فرمانده نيروي هوافضاي س��پاه خاطرنشان كرد: بخش ديگري از 
اين مشكلات به مردم بازمي گردد. بخش��ي از اين مديران حاصل 
انتخاب هاي مردم هستند. مديري كه رأي مردم را به دست مي آورد 

چرا در تريبون رسمي كشور از امريكا حمايت مي كند؟
وي با تأكيد بر توانمندي هاي كش��ور، افزود: ما نس��بت به ابتداي 
انقلاب بسيار توانمندتر هستيم، پس چرا ترامپ از فاصله 10هزار 
كيلومتري در حالي كه نمي تواند حتي كاخ خود را اداره و مشكل 
حقوق كاركنانش را حل كند، عربده كشيده و ادعا می كند كه به 
داد مردم ايران برسد؟ امريكا يك ظاهر دارد و آن چيزي است كه 
مرتجعين منطقه و اروپايي ها از آن هراس دارند و باطني دارد كه 
واقعيت امريكاست كه ما آن را بهتر مي شناسيم، آنها براي ما غريبه 
نبوده و رعب آور نيستند. سردار حاجي زاده با اشاره به توانمندي هاي 
نظامي كشور، عنوان كرد: برخي مي گويند سايه جنگ را با فلان كار 
دور كرديم اما اين واقعيت نيست، آن چيزي كه باعث شد جنگ از 
كشور دور شود، توان نيروهاي مسلح ما اعم از سپاه، بسيج، ارتش و 

نيروي انتظامي است و بنده عرض مي كنم نسبت به 40سال گذشته 
از هميشه توانمند تر ش��ده ايم. وي افزود: براي گشايش مشكلات 
نبايد از غرب انتظار كمك و ياري داشت. آنها امتحان خود را پس 
داده اند. يك نمونه آن برجام بود كه البته حداقل حسني كه داشت 
اين بود كه نقاب را از چهره امريكا كنار ب��رد و ما واقعيت امريكا را 
ديديم. همانطور كه مقام معظم رهبري پيش تر فرموده بودند زير 

دستكش مخملي امريكا دست چدني وجود دارد. 
 فرمانده نيروي هوافضاي س��پاه با اش��اره به تقسيم بندي هاي 
جناح��ي، خاطرنش��ان ك��رد: يك��ي از مش��كلات م��ا همين 
تقسيم بندي هاي سياسي اس��ت كه بايد بعد از دوران انتخابات 
آن را رها كنيم و به فكر گشايش مش��كلات جامعه باشيم. وي 
با اشاره به پيش��رفت هاي بخش هاي نظامي كشور، گفت: وقتي 
گفته مي شود در فلان توانمندي نظامي ما جزو پنج كشور جهان 
هس��تيم يا در بخش ديگري اولين كش��ور جهان هستيم، اينها 

كارهاي كوچكي نيستند، پيشرفت هاي نظامي بسيار سخت تر و 
پيچيده تر از بخش هاي غيرنظامي است و اگر دشمن مي توانست، 

مثل حوزه هاي ديگر ما را متوقف مي كرد. 
سردار حاجي زاده با اشاره به پيشرفت هاي صنعت موشكي، افزود: 
امروز چندين هزار نفر در بخش هاي تحقيقاتي موشكي مشغول 
كار هستند، چندين هزار نفر در بخش هاي عملياتي موشكي كار 
مي كنند. چرا كار به اين شكل پيش مي رود؟ چون مديران با حساب 
و كتاب انتخاب شده اند و با زد و بند بالا نيامده اند. بايد مسئولان 
تصميم ساز دولت و مجلس بروند سراغ شهيد جاويدي ها و بنده 
قول مي دهم اگر اين اتفاق بيفتد، مثل بخش دفاعي، مش��كلات 
اقتصادي كش��ور نيز حل خواهد ش��د. فرمانده نيروي هوافضاي 
سپاه ادامه داد: حضرت آقا فرمودند هر كسي در جمهوري اسلامي 
در هر جايي كه كار مي كند آن را مركز جهان بداند. بر اين اساس 
بايد كارها را به درستي انجام دهيم و دست به دست هم دهيم تا از 
مشكلات عبور كنيم. ما در زماني كه دستانمان خالي بود توانستيم 
بعد از گذشت يك سال به پيروزي هاي بزرگي دست پيدا كنيم و 
بر صدام كه از طرف همه دنيا حمايت مي شد غلبه كنيم، حال چه 

اتفاقي افتاده كه در حوزه اقتصادي دچار مشكل شده ايم؟ 
وي با تأكيد مجدد بر اهميت انتخابات، گفت: بس��ياري از افراد 
قانونگذار كشور و اعضاي شوراي ش��هر، افراد شاخصي نيستند. 
مطمئن باشيد كس��ي كه با چلوكباب رأي مي آورد به كمترين 
قيمت ملت و كش��ور را خواه��د فروخت و از اي��ن جهت مقوله 

انتخابات از اهميت بالايي برخوردار است. 
سردار حاجي زاده در پايان تأكيد كرد: بارها از بنده سؤال مي شود 
چرا حضرت آقا ورود نمي كنند و فلاني را عزل نمي كنند؟ بنده در 
جواب مي گويم كه رهبري بارها فرموده اند كه به رأي مردم احترام 
مي گذارند. ما خودمان كار را ضعيف انجام مي دهيم و انتظار داريم 
رهبري آن را بركنار كنند! بايد دق��ت كنيم بهترين ها را انتخاب 
كنيم و آنها نيز بهترين ه��ا را انتخاب كنن��د و زد و بند ها را كنار 

بگذارند تا ان شاءالله بتوانيم از اين پيچ تاريخي عبور كنيم.

سردار حاجي زاده: 

مديرانغربگرامانعپيشرفتكشورشدهاند

دفاعی


